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Egyszerűsített jegyzőkönyv 
 

Készült Biatorbágy Város Képviselő-testület Oktatási Bizottságának 2012. szeptember 3-án 
1400 órakor megtartott üléséről. 

 

Jelen vannak:  

 Fekete Péter - bizottsági elnök 

 Varga László - bizottsági tag 

 Koleszár Kázmér - bizottsági tag 

 Tóthné Gyarmati Magdolna - bizottsági tag 

 Molnárné Czeglédi Cecília - bizottsági tag 

 Szakadáti László - alpolgármester 

 Mester László - kommunikációs tanácsadó 

 dr. Kovács András - jegyző 

 Marx Árpád – igazgató, Biatorbágyi Ált. Iskola 

 Palovics Teréz – óvodavezető, Benedek Elek Óvoda 

 Korbuly Klára – igazgató, Pászti Miklós Művészetoktatási Intézmény 

 Ábrahám Ferencné - igazgató, Biatorbágyi Református Ált. Iskola 

 Rack Ferencné – igazgató, Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Ált. Iskola 

 Gálosi Zita - Beruházási és Vagyongazdálkodási Osztály 

 Müllerné Orosz Ágnes - biatorbágyi lakos (1. napirend tárgyalásánál) 

 Müller Zoltán - biatorbágyi lakos (1. napirend tárgyalásánál) 

 Dr. Farkas Zsuzsanna – (1. napirend tárgyalásánál) 

 Varga Gyula Balázs - biatorbágyi lakos (1. napirend tárgyalásánál) 

 Ihászné Pálfi Katalin - köznevelési referens, jkv. vezető 

Fekete Péter bizottsági elnök 14.00 órakor megállapítja, hogy a bizottság határozatképes. 
Javaslatot tesz a napirendi pontok sorrendjének melléklet szerinti megváltoztatására, a 13. 
napirendi pont levételére és 7. pont alatt a város költségvetéséről szóló kérdések felvételére. 
A bizottság a változtatásokkal egyetértett és a napirendet 3 igen szavazat mellett (három fő 
volt jelen a szavazásnál) elfogadta. 
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Napirend 

1) A Pászti Miklós Alapfokú Művészetoktatási Intézmény elhelyezésével összefüggő 
kérdésekről 

2) Oktatásszervezési kérdésekről, a tanévkezdés tapasztalatairól 
3) A 2013/14-es tanév várható tanteremigényéről 
4) Ingatlanhasználati szerződés az általános iskolák és az önkormányzat között 
5) A Biatorbágyi Általános Iskola és a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános 

Iskola költségvetésének elfogadása 
6) Tájékoztató Biatorbágy Város Képviselő-testülete 2012. évi költségvetésének I. 

féléves végrehajtásáról 
7) Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. évi 

költségvetéséről szóló 5/2012.(II.24.) önkormányzati rendeletének 
módosításáról 

8) Biatorbágy Város Polgármesteri Hivatal és Biatorbágy Város Képviselő-testülete 
önállóan működő intézményei közötti munkamegosztási megállapodásról 

9) Óvodaépítés lehetséges helyszínéről 
10) A Benedek Elek Óvoda alapító okiratának módosítása 
11) A nevelési tanácsadással összefüggő kérdésekről 
12) A Biatorbágyi Diákokért Közalapítvánnyal összefüggő kérdésekről 
13) A Biatorbágy Iharos 3436/14 hrsz-ú és 3406 hrsz-ú utak elnevezéséről 
14) Felterjesztés Pest Megye Önkormányzatának kitüntetésére (zárt ülés) 

 
Az első napirendi pont tárgyalása előtt két bizottsági tag megérkezett, így a létszám öt főre 
emelkedett. 

 
1) A Pászti Miklós Alapfokú Művészetoktatási Intézmény elhelyezésével összefüggő 

kérdésekről 
 

Fekete Péter ismertette a Pászti Miklós Alapfokú Művészetoktatási Intézmény működésében 
a Biatorbágy, Karinthy F. u. 4. szám alatti iskolaépületben történt átszervezés miatt 
keletkezett délutáni tanteremhiány okozta zavarok megszüntetése érdekében az elmúlt 
félévben tett erőfeszítéseket, melynek eredményeképpen a Biatorbágy, Karinthy F. u. 21. 
szám alatti ingatlan bérlése lenne a gyermekek érdekeit legjobban szolgáló megoldás. 
Ismertette továbbá a nevezett ingatlan szomszédságában élő lakók tiltakozó levelét, kitérve 
az abban található tárgyi tévedésekre, kiigazítva azokat. Kitért arra is, hogy az ott élők 
nyugalmát leginkább zavaró reggeli és délutáni nagy forgalom okozta kellemetlenségek 
enyhítése érdekében kéri a hivatalt, hogy készüljön a területre egy forgalomtechnikai terv. A 
lakók jelenlévő képviselői hozzászólásukban fenntartották korábbi álláspontjukat. Korbuly 
Klára, az iskola igazgatója elmondta, hogy az új oktatási helyszín nem okoz 
többletforgalmat a környéken, mert a gyerekek gyalog sétálnának át az óráikra majd vissza 
az általános iskolába. Felajánlotta azt a lehetőséget, hogy az általános iskolák napközis 
foglalkozásainak végeztével, a 17 óra után kezdődő órák már a torbágyi iskolában 
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zajlanának. Fekete Péter kérte a tiltakozó szomszédokat, hogy két-három hónap türelmi idő 
után tekintsék át ismét, hogy zavarja-e a környéken élők nyugalmát a zeneoktatás. A 
megjelent lakók fenntartották korábbi álláspontjukat. Varga Gyula Balázs felajánlotta, 
hogy a nemsokára elkészülő sport-és szabadidőközpontban az önkormányzatnak 
lehetőséget biztosít a művészeti iskola számára termeket bérelni. A Karinthy utcai lakókat 
képviselő 4 fő elhagyta a bizottsági ülés helyszínét. 
Fekete Péter javasolta, hogy a bizottság 2012. június 11-ei ülésén kialakított véleményét 
tartsa fenn, a PMAMI kezdje meg a tanévet a Biatorbágy, Karinthy F. u. 21. szám alatti 
ingatlanban az alábbiak megtartásával: 
Három hónap elteltével az érintett szomszédokkal közösen tekintsék át a működés 
tapasztalatait 
Készüljön forgalomtechnikai terv a torbágyi iskolaépület környékére reggeli és délutáni 
közlekedési káosz megszüntetése érdekében 
A PMAMI a Biatorbágy, Karinthy F. u. 21. szám alatti ingatlanban 17 óra után nem tart 
foglalkozást 
A PMAMI igazgatója úgy ossza be a Biatorbágy, Karinthy F. u. 21. szám alatti ingatlanban 
tartott foglalkozásokat, hogy azok a legkevésbé zavarják a szomszédban élők nyugalmát 
Az önkormányzat megvizsgálja a Varga Gyula Balázs által felajánlott terembérlet 
lehetőségét a majdan elkészülő ingatlanban. 
 
A bizottság az előterjesztést és a kiegészítéseket egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál) 
elfogadásra javasolja. 
 
2) Oktatásszervezési kérdésekről, a tanévkezdés tapasztalatairól 
 
Fekete Péter szeretettel köszöntötte a köznevelési intézmények vezetőit az új tanév 
megnyitásának alkalmából, és bemutatta a Református Általános Iskola igazgatónőjét, 
Ábrahám Ferencnét. Az intézményvezetők beszámoltak arról, hogy a gyermekek, tanulók 
számára az idei tanév lényegében rendben megkezdődött. Marx Árpád igazgató elmondta, 
hogy szeptember hónapban a Szentháromság téren a Volán menetrend miatt a tanítás 10 
perccel később kezdődik. A buszbérletek iskolában történő megvásárlásának lehetőségét 
jónak tartja, a továbbiakban is biztosítani kellene.  
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál) támogatta, hogy a Biatorbágyi 
Általános Iskola tanulói számára a buszbérlet továbbra is az iskolában kerüljön kiosztásra. 
 
A református Iskola tanulói számára az ebédrendelés a Biatorbágyi Általános Iskolán 
keresztül történik. A torbágyi épületben a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános 
iskola vezetőjének kérése, hogy a Czuczor Gergely Tagiskola önállóan intézze azt. A 
nemzetiségi iskola bár költségvetésében rendelkezik karbantartó álláshellyel, a feladat 
esetleges átszervezése miatti bizonytalanság miatt nem töltötte be azt. A torbágyi épület 
nem maradhat karbantartó nélkül, az álláshelyet be lehet tölteni. A nemzetiségi iskola 
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hivatalos elnevezését a MÁK nem tartotta megfelelőnek, ezért végzést hozott annak 
megváltoztatásáról. Az elnevezéssel kapcsolatos ügyintézés miatt késlekedik az intézmény 
megalakulásához kapcsolatos összes jogi és pénzügyi lépés, ami megnehezíti a dolgozók 
felvételét, adószám igénylését, bankszámlanyitást, stb. Rack Ferencné, az intézmény 
vezetője szóbeli kérelmet terjesztett elő az iskola nevének megváltoztatására. E szerint az 
intézmény hivatalos neve Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola. 
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál) elfogadta Rack Ferencné igazgató 
javaslatát az iskola nevének megváltoztatására és javasolja a képviselő-testületnek az 
intézmény alapító okiratának módosítását 
 
Palovics Teréz: A Benedek Elek Óvodában rendben megkezdődött a 2012/13-as nevelési 
év. Az intézmény-felújítás még folyamatban van.  
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál) a 2012/13-as tanév indításáról 
szóló tájékoztatót elfogadta 
 

3) A 2013/14-es tanév várható tanteremigényéről 
 

Szakadáti László alpolgármester javasolja, hogy a 2013/14-es tanévben is legyen lehetősége 
a torbágyi városrészben lakó családoknak a Biatorbágyi Általános Iskola által indított első 
osztályba íratni gyermeküket. 
Marx Árpád véleménye szerint a Szily-kastélyban megnyitott tantermek miatt nőni fog a 
biai oktatási helyszínek iránti érdeklődés. 
Fekete Péter javasolja, hogy annak megvizsgálása, van-e valamilyen törvényi vagy technikai 
akadálya  a Szily-kastélyban további tantermek létrehozásának, jóval korábban derüljön ki, 
mert decemberben már késő egy új helyszín előkészítésébe fogni. Javasolja a bizottságnak a 
határozati javaslat elfogadását és a tervezési, kivitelezési tervek előkészítése előtt egy 
október 31-ei határidő beiktatását a jelzett problémák kiküszöbölése érdekében. A javaslat 
értelmében az eredeti határozati javaslat második mondata és határideje az alábbiak 
szerint módosul: „Biatorbágy Város Képviselő-testülete felkéri a hivatalt annak 
megvizsgálására, hogy van-e törvényi vagy technikai akadálya a Szily-kastélyban további 
négy tanterem kialakításának. Határidő: 2012. október 31. 
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál)  a határozati javaslat  elfogadását a 
fenti  módosítással támogatta. 
 
4) Ingatlanhasználati szerződés az általános iskolák és az önkormányzat között 

 

dr. Kovács András jegyző megkérdezi, hogy látták-e az intézmények a szerződést. Rack 
Ferencné jelezte, hogy vannak pontok, amiket nem tud támogatni. Fekete Péter kifogásolta, 
hogy a szerződés-tervezet néhány pontja azonos a nem önkormányzati intézményekkel 
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kötött ingatlanhasználati szerződésben már szabályozott kérdésekkel, ami 
bizonytalanságot okozhat. Jegyző úr kéri a szerződéstervezet további egyeztetését az érintett 
intézményvezetőkkel. Fekete Péter javasolja a szerződés összehangolását a korábbi 
dokumentumokkal. Az oktatási bizottság egy későbbi ülésén visszatér a szerződés 
tárgyalására. 

 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál) a határozati javaslat elfogadását 
nem támogatja. 
 
5) A Biatorbágyi Általános Iskola és a Ritsmann Pál Német Nemzetiségi Általános Iskola 

költségvetésének elfogadása 
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál)  a határozati javaslat elfogadását 
javasolja. 
 
6) Tájékoztató Biatorbágy Város Képviselő-testülete 2012. évi költségvetésének I. féléves 

végrehajtásáról 
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál)  a Biatorbágy Város Képviselő-
testülete 2012. évi költségvetésének I. féléves végrehajtásáról szóló tájékoztató elfogadását 
javasolja. 
 
7) Biatorbágy Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. évi költségvetéséről 

szóló 5/2012.(II.24.) önkormányzati rendeletének módosításáról 
 
Fekete Péter javasolja, hogy a költségvetés céltartalékába helyezett, a nem önkormányzati 
fenntartású általános iskolák önkormányzati támogatására elkülönített összeg kerüljön 
felszabadításra és létszámarányosan felhasználásra. 
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál)  támogatta a nem önkormányzati 
fenntartású általános iskolák támogatására céltartalékba helyezett összeg felszabadítását 
és létszámarányos felhasználását. 
 
 
8) Biatorbágy Város Polgármesteri Hivatal és Biatorbágy Város Képviselő-testülete 

önállóan működő intézményei közötti munkamegosztási megállapodásról 
 
A bizottság egyhangúlag (öt fő volt jelen a szavazásnál) a határozati javaslatot elfogadását 
javasolja. 
 
 
9) Óvodaépítés lehetséges helyszínéről 

 



6 

 

Fekete Péter javasolja, hogy 2013 első negyedévének végéig legyen készen egy óvodaépítési 
pályázat benyújtásához megfelelő készültségi szintű engedélyezett építési terv. Ennek 
érdekében készüljön el a demográfiai előrejelzés frissítése, a 2013. évi költségvetésben 
szerepeljen egy telekvásárláshoz szükséges összeg valamint készüljön az alábbi helyszínekre 
egy döntés-előkészítő tanulmányterv: 
 

1. A Forrásvölgy végén lévő Vk-4 és 090/5 fejlesztési területen lévő Vt-14 területek, 
melyek 2007-ben a biatorbágyi oktatási- és sportkomplexum beruházás 
helyszínének kijelöléséről szóló előterjesztésben 7-es számmal megjelölt terület 

2. A Nyugati Lakóparkhoz kapcsolódó terület 
3. Sándor-kastély 
4. Viadukt utca 
5. Biai régi református parókia épülete 
6. Ingatlancsere-lehetőségek 

 
Tóthné Gyarmati Magdolna és Molnárné Czeglédi Cecília bizottsági tagok egyéb, előre 
bejelentett elfoglaltságuk miatt távoztak az ülésről. 
 
A bizottság  egyhangúlag (három fő volt jelen a szavazásnál) a határozati javaslat 
elfogadását javasolja az alábbi kiegészítéssel:  
 

1. Biatorbágy Város Képviselő-testülete felkéri a polgármestert a biatorbágyi óvodai 
férőhelyek bővítését előkészítő dokumentáció elkészítésére, amely tartalmazza a 
meglévő intézmények bővítésének lehetőségeit, egy új óvoda építésének helyszínét és 
az építési engedély megszerzéséhez szükséges lépéseket. Határidő: 2012. november 
15. Felelős: polgármester 
 

2. Készüljön el egy olyan építési dokumentáció, amely alapját képezi egy sikeres 
óvodaépítési pályázatnak. Határidő: 2013-március 1. Felelős: polgármester 

 
10)  A Benedek Elek Óvoda alapító okiratának módosítása 

 
Palovics Teréz óvodavezető elmondta, hogy a csoportszobák alapterületén és a törvényi 
előíráson kívül számos, olykor szubjektív tényező befolyásolja egy-egy óvodai csoport 
létszámának kialakítását.  
Fekete Péter javasolja, hogy a következő óvodai beiratkozás előtt minden egyes óvodai 
csoportokra kerüljön meghatározásra a maximális csoportlétszám túllépése.  
 
A bizottság egyhangúlag (három fő volt jelen a szavazásnál) a határozati javaslat 
elfogadását nem javasolja.  
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11)  A nevelési tanácsadással összefüggő kérdésekről 

 
A bizottság egyhangúlag (három fő volt jelen a szavazásnál) a határozati javaslat 
elfogadását támogatta.  
 
12)  A Biatorbágyi Diákokért Közalapítvánnyal összefüggő kérdésekről 

 
A bizottság egyhangúlag (három fő volt jelen a szavazásnál) nem javasolja a határozati 
javaslat elfogadását. 
A bizottság egyhangúlag (három fő volt jelen a szavazásnál) javasolja, hogy a Biatorbágyi 
Diákokért Közalapítvány ne szűnjön meg, hanem új tagok felkérésével folytatódjon a 
tevékenysége. 
Határidő: 2012. október 31. 
Felelős: polgármester 
 

  
Fekete Péter elnök a bizottság nyílt ülését 18 óra 10 perckor bezárta. 

 
Biatorbágy, 2012. szeptember 4. 

 
  
 
 
 
 
  
 Fekete Péter  

 bizottság elnöke 


